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                                                                                                      č. j. VSPJ/03353/2013 
 
 
 

Zápis 2/2013 
ze zasedání Akademické rady VŠPJ 

konané dne 17. října 2013 v budově vysoké školy 
 
 
Účast:  
dle prezenční listiny – z 26 členů Akademické rady (dále jen AR) na zasedání přítomno 17, od 
projednávání 2. bodu programu 18 členů, tj. nadpoloviční většina všech členů nutná pro 
usnášeníschopnost orgánu.    
 
Program:  
1) Návrh členů komisí pro státní závěrečné zkoušky 
2) Aktualizace Dlouhodobého záměru VŠPJ  na rok 2014 
3) Různé    
 
Jednání zahájil a vedl předseda AR.  
 
Elektronickou verifikací zápisu byl předsedou pověřen doc. PhDr. Martin Hemelík, CSc. 
 
Průběh jednání:  
   
V úvodu rektor informoval o úspěšné reakreditaci  studijních oborů, a to na dalších šest let. Kromě 
nově akreditovaného oboru Zdravotně sociální pracovník prošly reakreditací  všechny ostatní školou 
nabízené obory, tj. Aplikovaná informatika, Finance a řízení, Cestovní ruch, Počítačové systémy, 
Porodní asistentka a Všeobecná sestra.  
Stabilizoval se také počet studentů, který se pohybuje kolem třech tisíc.  Počet uchazečů o studium 
v letošním roce byl obdobný jako v loňském roce a prozatím se u nich neprojevil demografický 
pokles. Struktura studentů se mírně zlepšila ve prospěch neekonomických programů, tj. 
Ošetřovatelství  - 13 % z celkového počtu studentů, Zdravotně sociální péče -  3 %, Elektrotechnika 
a informatika -  10 %, Porodní asistence  -  3 %, byť stále dominuje studijní program Ekonomika 
a management (70 % studentů). Významný nárůst ve srovnání s předchozím rokem nastal u počtu 
nově zapsaných studentů na technické obory. 
 
Bod 1) Návrh členů komisí pro státní závěrečné zkoušky  
 
V souladu s § 53, odst. 2) zák. 111/1998 Sb. (zák. o vysokých školách) schvaluje Akademická rada VŠPJ 
ty členy komisí pro státní závěrečné zkoušky, kteří nemají vědecko-pedagogický titul docent nebo 
profesor. 
Vzhledem k tomu, že VŠPJ dosud realizuje pouze bakalářské studijní programy, jedná se výhradně 
o státní bakalářské zkoušky. Tomu odpovídá struktura členů komisí, kde je většina členů z řad 
akademických pracovníků bez titulu doc. či prof. Jejich jména byla průběžně schvalována 
na předchozích zasedáních AR či korespondenčním hlasováním.  
 
Rektor krátce představil všechny navržené kandidáty a jejich odborné zaměření. 
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Akademická rada se vyjádřila k níže uvedeným návrhům (o jednotlivých odbornících předem obdržela 
i podrobnější profesní informace): 
 
Studijní program Ekonomika a management 
Mgr. Martin Prokop – akademický pracovník, katedra matematiky  
Ing. Edita Smělíková, Ph.D. – externí spolupracovnice kateder cestovního ruchu a ekonomických 
studií 
RNDr. Radek Stolín, Ph.D. - akademický pracovník, vedoucí katedry matematiky¨ 
 
Studijní program Elektrotechnika a informatika 
Ing. Ivan Krejčí, CSc. – akademický pracovník, katedra elektrotechniky a informatiky 
 
Členové AR obdrželi také Souhrnný seznam dříve schválených akademických pracovníků (bez 
vědecko-pedagogického titulu doc. či prof.) pro státní závěrečné zkoušky v r. 2013 a následující:   
 
KCR = katedra cestovního ruchu 
KEI = katedra elektrotechniky a informatiky 
KES = katedra ekonomických studií 
KJ = katedra jazyků 
 
 

KM = katedra matematiky 
KS = katedra sportů  
KSP = katedra sociální práce 
KZS = katedra zdravotnických studií 
 

titul před jméno příjmení titul za katedra 

Mgr. Hana Bartošová 
 

KCR 
Mgr. Anica Djokič MBA KCR 
Mgr. Eva Horňáková 

 
KCR 

RNDr. Eva Janoušková Ph.D. KCR 
RNDr. Milan Kameník 

 
KCR 

Ing. Ivica Linderová PhD. KCR 
Mgr. Michal  Munduch 

 
KCR 

Ing. Iva Navrkalová 
 

KCR 
Ak. mal. Vladimír  Netolička 

 
KCR 

PhDr. Vlasta Novotná 
 

KCR 
RNDr. Mgr. Stanislava Pachrová Ph.D. KCR 
PhDr. Eva Půlkrábková 

 
KCR 

Ing. Lucie Půžová 
 

KCR 
RNDr. PaedDr. Jaromír Rux CSc. KCR 
Ing. Petr Scholz DiS. KCR 
Ing. Alice  Šedivá-Neckářová 

 
KCR 

RNDr. Jiří Šíp Ph.D. KCR 

Ing. Michal  Bílek 
 

KEI 
Ing. Zbyněk Bureš Ph.D. KEI 
RNDr. Miroslav Kružík 

 
KEI 

Mgr. Antonín Přibyl 
 

KEI 
Ing. Tomáš Richta 

 
KEI 

PaedDr. František Smrčka Ph.D. KEI 
Ing. Bc. Michal  Vopálenský Ph.D. KEI 
Ing. Pavel Zemánek CSc. KEI 

Ing. Kateřina Berková Ph.D. KES 
Ing. Marie Borská 

 
KES 

Ing. Ivana Důrasová 
 

KES 
Ing. Irena Fatrová 

 
KES 

Ing.  Roman Fiala Ph.D. KES 
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Ing. Dagmar Frendlovská Ph.D. KES 
Ing. Veronika Hedija Ph.D. KES 
Ing. Martina Chalupová 

 
KES 

Ing. Petr Jiříček 
 

KES 
Ing. Petra Kozáková - Létalová Ph.D. KES 
Ing. Martina Kuncová Ph.D. KES 
Ing. Jaroslava Leinveberová 

 
KES 

Ing. Lenka Lízalová Ph.D. KES 
Ing. Libuše Měrtlová Ph.D. KES 
Ing. Petr Musil Ph.D. KES 
Ing. Věra Nečadová 

 
KES 

Ing. Jakub Novotný Ph.D. KES 
Ing. Oldřich Rambousek Ph.D. KES 
Ing. Stanislava Rojík 

 
KES 

Ing Ema Symonová 
 

KES 
Mgr. Alena Štěrbová 

 
KES 

Ing. Michal  Šulc 
 

KES 
Ing. Petr Tyráček Ph.D.,M.B.A. KES 
RNDr. Miloš Vystrčil 

 
KES 

Ing- Ondřej Žižlavský Ph.D. KES 

Mgr. Zdislava Kratochvílová 
 

KJ 
RNDr. Jitka Ryšková 

 
KJ 

RNDr. Jana Borůvková Ph.D. KM 

PaedDr. Emanuel Hurych Ph.D. KS 

JUDr. Ing. Zdeněk Bruna 
 

KSP 
JUDr. Pravomil Prchal Ph.D. KSP 
JUDr. Alena Prchalová Ph.D. KSP 
Mgr. Martina Černá Ph.D. KSP  

Mgr. Vlasta Dvořáková 
 

KZS 
Mgr. Lenka Görnerová 

 
KZS 

MUDr. Jaromír Havel 
 

KZS 
Mgr. Radka Krovová 

 
KZS 

Mgr. Radka Křepinská 
 

KZS 
Mgr. Jana Truplová 

 
KZS 

Mgr.  Petra  Vršecká 
 

KZS 

 
    
Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ souhlasí s návrhem jmenovat výše uvedené odborníky (Mgr. Martin Prokop, 
Ing. Edita Smělíková, Ph.D., RNDr. Radek Stolín, Ph.D., Ing. Ivan Krejčí, CSc.), kteří nesplňují požadavek 
vědecké hodnosti docent nebo profesor podle §53, odst. 2) zák. č. 111/1998 Sb., za členy komisí pro 
státní bakalářské zkoušky na VŠPJ.                                                                                                    
 
PRO   17         PROTI   0       ZDRŽEL SE    0           
 
 
Bod 2) Aktualizace Dlouhodobého záměru VŠPJ  na rok 2014 
 
V souladu s § 12, odst. 1a) zák. 111/1998 Sb. (zák. o vysokých školách) byla členům AR předložena 
k projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru na další kalendářní rok. Předseda orgánu uvedl 
základní strukturu a stěžejní body dokumentu, tj. Kvalita a relevance – Otevřenost – Efektivita a 
financování. Upozornil na některé hlavní záměry, např. standardizovaný systém evidence průběhu a 
vyhodnocování praxí, zjišťování zaměstnanosti absolventů ze všech dostupných zdrojů, snahu 
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o získání ECTS Labelu. V oblasti materiálně technické např. další kroky směřující k vybudování  
víceúčelové posluchárny, rekonstrukce vnitrobloku školy či přípravu manažerského informačního 
systému (datového tržiště).  
 
Poté následovala rozprava k předloženému materiálu, v níž byly zmíněny např. následující okruhy: 
- Členové AR ocenili jak zpracování materiálu, tak úspěšné reakreditace studijních oborů.  Pozitivní 

je i značně vysoký počet absolventů, kteří pokračují v navazujícím magisterském studiu na jiných 
školách. 

- Byl zdůrazněn význam praxí pro uplatnitelnost absolventů a upozorněno na využití zahraničních 
programů, v rámci nichž mohu vyjíždět nejen studenti, ale i absolventi (program Leonardo). 
Rektor zmínil pozitivní zkušenosti v technickém programu, kdy již byly podepsány licenční smlouvy 
s firmami na využití výsledků bakalářských prací. 

- Problematika operačních programů a získávání zdrojů z OP Vzdělávání pro konkurenceschopnost – 
konstatována mj. značná administrativní náročnost, na druhé straně i pozitivní efekty pro 
akademické pracovníky vyplývající ze spolupráce s partnery z renomovaných akademických 
pracovišť. 

- Situace v přípravě dalšího technického (strojírenského) oboru – realita je velmi komplikovaná 
z důvodu omezeného zájmu uchazečů (stávající nabídka vysokých škol není naplněna, detašované 
pracoviště TU Liberec v Jihlavě bylo zrušeno) či akreditačních podmínek (nutnost zajištění 
personálního zabezpečení a financování akademického týmu ještě před akreditací). Proto škola 
práce v této oblasti pozastavila (avšak nerezignovala na ně) a soustředila se na reakreditaci, 
stabilizaci situace ve stávajících technických oborech a vytvoření vedlejší specializace 
v ekonomickém oboru.  Zástupce výrobní firmy však přesto apeloval na snahu zvážit nový směr, 
najít prostor na trhu a nekonkurovat zavedeným technickým fakultám.  

- Zahraniční spolupráce – na VŠPJ mj. probíhá výzkumný projekt s FH Wien Elektrobiomedicínská 
kooperace a současně škola spolupracuje v příhraniční platformě Euroregion Dunaj-Vltava. Další 
náměty na rozšiřování spolupráce jednotlivých kateder se zahraničím jsou na škole vítány. 

- Spolupráci s ostatními VŠ pracovišti v tuzemsku i zahraničí je zapotřebí hledat u menších škol 
i mimo hlavní města, kde je mnohdy i příznivější odezva. Bohužel, školy si konkurují a s úbytkem 
uchazečů vlivem demografického vývoje se bude situace spíše zostřovat (i když na úrovni kateder 
je zkušenost VŠPJ se spoluprací s jinými pracovišti dobrá). 

- Proměna kvality uchazečů o studium nastávající vlivem skokové masifikace vysokého školství (cca 
2/3 populační skupiny vstupují v této době na vysoké školy, přičemž republikový průměrný počet 
cca 300 tisíc těchto nastupujících vysokoškoláků poklesne do r. 2020 na cca 260 tisíc). 

- Problematika získání ECTS a DS Labelu – do analýzy současného stavu v aktualizaci dlouhodobého 
záměru bude doplněna informace o tom, že VŠPJ je již zapojena v procesu hodnocení žádosti o DS 
Label. 

 
Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ projednala a bere na vědomí Aktualizaci Dlouhodobého záměru VŠPJ na rok 
2014. 
 
PRO   17         PROTI   0       ZDRŽEL SE   1           
 
Na podnět z řad členů AR bylo hlasováno o návrhu doplňujícího usnesení.  
 
Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ doporučuje Akademickému senátu VŠPJ dokument Aktualizace Dlouhodobého 
záměru VŠPJ na rok 2014 schválit. 
 
PRO   17         PROTI   0       ZDRŽEL SE   1           
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Bod 3) Různé 
 
Během navazující diskuze si účastníci vyměnili zkušenosti i z dílčích oblastí běžné praxe školy, např. 
možnosti publikací v impaktovaných časopisech či postup při habilitacích či doktorských studiích.  
VŠPJ jako neuniverzitní vysoká škola nemůže sama provádět habilitační řízení ani neumožňuje vést  
svým akademickým pracovníkům magisterské nebo doktorské práce na vlastní škole, protože nemá 
magisterský studijní obor a ze zákona neposkytuje doktorský studijní program. 
 
Jiná témata k projednání nebyla vznesena a jednání bylo ukončeno. 
   
 
Další řádné zasedání se předpokládá v 1. pololetí 2014.  
 
 
V Jihlavě, 18. října 2013   
  
               
Zapsala: Ing. Hana Pospíchalová, vedoucí kanceláře rektora 
 
 
Zápis ověřil (elektronicky): doc. PhDr. Martin Hemelík, CSc. 
 
 
     
 
 
 
 
             Ing. Jakub Novotný, Ph.D. v. r. 

           předseda AR VŠPJ 
                 rektor VŠPJ 


